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  مدیر عامل شرکت آب و فاضلاب هرمزگان خبر داد 
اجرای دو طرح ملی آب رسانی در بشاگرد 

شهریورماه؛ پایان اجرای شبکه توزیع 
آب مجتمع گابریک جاسک

  بازگشایی معابر در این مناطق بصورت لاک پشتی و به کندی پیش می رود و همین 
موضوع باعث شده است که شبکه جمع آوری فاضلاب اجرایی نشده و فاصلاب ها 

همچنان در کوچه های محلات حاشیه ای و بافت های فرسوده روان باشد.

  بارها که برای تهیه گزارش از محلات حاشیه ای و بافت های فرسوده بندرعباس 
رفته ام، به عینه مشاهده کرده ام که کودکانی در حال بازی در خور و یا فاضلاب های 
روان کوچه ها با چوب و... هستند و گاهی داخل آب فاضلاب می روند وبیرون می آیند 

و می خندند و خودشان لذت می برند.

1

2

1

2

با کمبود ۱۳۵ تخت 
ICU در هرمزگان 

مواجه هستیم
2

مردودی شورای شهر 
در محلات

مدیرکل استاندارد هرمزگان خبر داد

آغاز اجرای آزمون دوره ای ترازوها، باسکول ها و نازل های عرضه سوخت مایع 
گروه خبر// عیسی باقرزاده همایی مدیرکل 
اســتاندارد هرمزگان از آغاز اجرای آزمون 
دوره ای ترازوها، باســکول ها و نازل های 
عرضه ســوخت مایع در استان خبر داد و 
گفت: براساس قانون تقویت و توسعه نظام 
اســتاندارد، برنامه ریزی و نظارت بر امور 
ترویج  در کشور،  قانونی  اندازه شناســی 
ســامانه بین المللی یکاهــا )sI( به عنوان 
سامانه رسمی اندازه شناسی قانونی کشور، 
سنجش،  وسایل  )کالیبراسیون(  برسنجی 
تجهیز و راه اندازی آزمایشگاه های مرجع 

اندازه شناســی برای برســنجی وسایل و 
تجهیزات اندازه شناســی از ماموریت های 
سازمان ملی استاندارد بر شمرده شده است.

  به گزارش خبرنگار دریا، وی افزود : اداره کل 
استاندارد هرمزگان نیز در راستای اجرای وظایف 
تعریف شــده تمامی توان خود را جهت نظارت 
بر این حوزه معطوف داشته و برنامه ریزی های 
لازم را به انجام رسانده و از نیمه دوم اردیبهشت 
ماه سال جاری عملیات آزمون دوره ای وسایل 
 ســنجش از جمله ترازوهای سبک و سنگین و 
باسکول ها و نازلهای سوخت مایع را آغاز خواهد 

نمود.  باقرزاده همایی عملکرد اداره کل استاندارد 
درسال 1398 در این حوزه را مثبت تلقی نموده 
و اظهار کرد: درسال 1398 با نظارت کارشناسان 
اداره اوزان و مقیاسات این اداره کل 5508 ترازو 
و 487 باســکول ثابت همکف و 1681 نازل 
عرضه سوخت در سرتاسر استان مورد آزمون 
قرار گرفتند.وی در پایان ضمن تقدیر و تشکر 
 از همراهی و مساعدت اصناف، باسکول داران و 
جایگاه داران عرضه ســوخت مایع در سراسر 
اســتان در خواست کرد در ســال جاری نیز 
مساعدت لازم را مبذول نمایند.مانند سنوات گذشته در آزمون دوره ای وسایل 

خبــر اختصاصی // یکصدو هفتاد وچهارمین جلســه 
رسمی شورای اسلامی شهر بندرعباس در حالی با حدود 
40دقیقه تاخیر برگزار شد که رئیس شورای  اسلامی شهر 
بندرعباس، نطق پیش از دستور خود را با تذکر جدی به 
اعضای شورای شهر برای حضور به موقع در جلسات آغاز 

کرد. 
   به گزارش خبرنگار روزنامه منطقه جنوب کشور دریا؛ فاطمه 
جراره در این جلســه به شــهرداری بندرعباس در خصوص 
روشــنایی معابر و پارک های سطح  شهر بندرعباس تذکر داد 
و بیان کرد: روشنایی پارک ها و معابر سطح شهر در راستای 
تامین آرامش روحی و روانی و حفظ امنیت شــهروندان، به 
طورجدی  در دستور کار شهرداری بندرعباس قرار گیرد.  وی 
با اشــاره به اینکه در پارک جنگلی بندرعباس افراد زیادی 
از محوطه پارک برای پیاده روی اســتفاده می کنند و مســیر 
رفت و آمد ماشــین ها ومســیر پیاده  روی شهروندان یکی 
می باشــد، افزود:  باتوجه به اینکــه برای رفع این معضل نیز 
ردیف بودجه ای دیده شده اســت، انتظار می رود شهرداری 
بندرعباس از شــرایط  موجود به دلیل شیوع ویروس کرونا و 
حضور کمتر شهروندان برای پیاده روی در پارک بهره برده و 
با یک مدیریت و برنامه ریزی صحیح این مشــکل را  سریعتر 
حل نماید و مســیر آمد و شد خودروها در محوطه پارک از 

مسیر پیاده روی جدا سازی شود تا برای شهروندان مشکلاتی 
بوجود نیاید . رئیس شورای اسلامی شهر بندرعباس در بخش 
دیگری از ســخنان خود با اشاره به عدم کیفیت آسفالت های 
سطح شهر بندرعباس خاطر نشــان کرد: برای  آسفالت های 
سطح شهر، هزینه های هنگفتی شده است ولی متأسفانه بدلیل 
نبود نظارت کافی، آســفالت های سطح شهر از کیفیت لازم 
برخوردار نیستند و  شــهروندان نسبت به این مسئله معترض 
می باشند پس شهرداری در این زمینه نظارت بیشتری داشته 
باشــد تا هزینه هایی که انجام شده است،هدر نرود . جراره به 
موضوع قراردادهای ماشین آلات شهرداری اشاره و تصریح 
 نمود: شهرداری های مناطق بدون انعقاد قراردادی از یکسری

 ماشین آلات استفاده  می کنند که ظاهراً 6 یا 7 ماه است که حق 
الاجاره آنها پرداخت نشده است و افرادی که  منبع  درآمدشان 
از طریق اجاره دادن این ماشــین آلات است،  تحت فشار می 
باشند، انتظار می رود شهرداری بندرعباس این موضوع را در 

دستور کار خود برای تعیین تکلیف قرار دهد . 

گروه خبر// رئیــس اداره مراقبت بیماریهای واگیر وزارت 
بهداشت با تاکید بر اینکه کرونا در تابستان قطعا ادامه دارد، 

گفت: در هر شرایطی باید آماده مقابله با کرونا باشیم.
   حســین عرفانی در نشست ستاد اســتانی بیماری کرونا در 
بندرعباس گفت: کرونا پدیده ای ست که جهان را از نظر اقتصادی، 
اجتماعی، سیاسی و نظامی تحت تأثیر قرار داده است. دنیای بعد 
از کووید 19 تغییرات ژرفی خواهد داشت.عرفانی افزود: بیماری 
کرونا در فصل تابستان قطعاً ادامه پیدا می کند. باید در هر شرایطی 
آماده مقابله با این ویروس باشیم.وی با اشاره به یکی از نیازهای 
مهم و اساسی دانشگاه علوم پزشکی برای مقابله با بیماری کووید 
19 ابراز کرد: کمبود تخت های ایزوله در استان یکی از مشکلاتی 
است که در صورت تأمین و تجهیز بیمارستان های استان در بحث 
درمان این بیماران، هرمزگان به جایگاه مناســبی خواهد رسید.
عرفانی اظهار کرد: عملکرد سیستم بهداشتی هرمزگان در بیماریابی 

فعال ســتودنی است. اگر در بازار ماهی فروشان بندرعباس و یا 
چندین خانواده که در مرحله ابتدایی بودند مداخله به موقع و تحت 
کنترل نیروهای بهداشت قرار نمی گرفت، اکنون شاهد یک همه 
گیری و ابتلای بالای افراد و درنهایت مرگ میر زیادی در استان 
بودیم.وی ضمن تاکید بر مراقبت از اقشــار آسیب پذیر در برابر 
بیماری کرونا تصریح کرد: مراکزی از جمله زندان ها، محل نگهداری 
سالمندان و معلولین ذهنی نیازمند مراقبت بیشتری است.رئیس 
اداره مراقبت بیماری های واگیر وزارت بهداشت با اشاره به اهمیت 
ظرفیت سازی در بخش بهداشت و درمان بیان کرد: باید مراقب 
باشیم و تاب آوری سیستم بهداشت و درمان را در نظر بگیریم؛ 
شبکه های بهداشت و درمان ایران یکی از افتخارات کشور است. 
قطعاً پایه هایی از جمله ساختار نیروی انسانی، ساختار فیزیکی و 
آی تی نیاز به تقویت دارند و باید مورد توجه قرار گیرند.عرفانی 
خاطرنشــان کرد: هماهنگی و عزم و اراده ملی مردم و مسئولان 

بسیار ارزشمند است؛ مردم در این شرایط سخت نهایت همکاری را 
با سیستم بهداشت و درمان داشته اند.عباس زارع نژاد مشاور رئیس 
سازمان صدا و سیما در امور مراکز استان ها و عضو ستاد مبارزه 
 با کرونا صدا و سیما گفت: رعایت طرح فاصله گذاری اجتماعی،

 اطلاع رســانی برای ادامــه کمپین در خانــه بمانیم و اینکه 
افــراد فقط بــرای کارهای ضــروری از خانه خارج شــوند 
باید در راســتای اهداف مبــارزه با کرونا باشــد.زارع نژاد با 
اشــاره به اینکه ترس مــردم از کرونا نباید کم شــود؛ افزود: 
 دســتورالعمل های پیشــگیری از کرونا توســط دانشگاه ها 
ساده ســازی شود چرا که ساده ســازی به رعایت پروتکل ها 
کمک زیــادی خواهد کرد.به گزارش مهر ، نشســت ســتاد 
اســتانی بیماری کرونــا با حضور دکتر حریرچــی معاون کل 
وزارت بهداشــت، دکتر همتی استاندار هرمزگان، دکتر عرفانی 
رئیس اداره مراقبت بیماری های واگیر وزارت بهداشــت، دکتر 
زارع نژاد مشــاور رئیس ســازمان صدا و سیما در امور مراکز 
استان ها، دکتر فرشیدی رئیس دانشگاه علوم پزشکی هرمزگان، 
مدیر کل صدا و ســیمای مرکز خلیج فارس، معاونین استاندار، 
 اعضای هیئت رئیسه دانشــگاه علوم پزشکی و جمعی مدیران 

کل استان در سالن اجتماعات استانداری هرمزگان برگزار شد.

رئیس شورای اسلامی شهر بندرعباس:

شهرداری بندرعباس مشکلات پارک ها و بوستان ها را حل کند

رئیس اداره مراقبت بیماریهای واگیر وزارت بهداشت: 

کرونا در تابستان قطعا ادامه دارد
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ایجاد فرصت های شغلی 
در محلات بندرعباس

طرح : آصفه جهانی

کودکان همچنان در کنار فاضلاب محلات می خوابند

بازگشایی لاک پشتی معابر
 تهدیدی برای سلامت ساکنان 

چرا استاندار، فرماندار، شهردار، شورای شهر و... برای رفع مشکلات این محلات اقدامی نمی کنند؟

رئیس شورای اسلامی شهر بندرعباس:

شهرداری بندرعباس مشکلات پارک ها 
صفحه 1 را بخوانیدو بوستان ها را حل کند

ساخت کلینیک درمانی 
 ویژه معلمین 

2و فرهنگیان هرمزگان 

صفحه 4 را بخوانید

مدیرکل استاندارد هرمزگان خبر داد
آغاز اجرای آزمون دوره ای ترازوها، باسکول ها 

و نازل های عرضه سوخت مایع 

رئیس اداره مراقبت بیماریهای واگیر وزارت بهداشت: 
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ایجاد فرصت های شغلی در محلات بندرعباس
  گروه خبر// مدیرکل تعاون، کار ورفاه اجتماعی هرمزگان گفت: در 
راستای رسیدن به اشتغال پایدار جوانان بسیجی و شناسایی فرصت های 
شغلی جدید در محلات، این اداره کل آمادگی همکاری با معاونت تربیت 
و آموزش سپاه استان را دارد.به گزارش خبرنگار دریا، »هادی ابراهیمی« 
در نشســت با معاون تربیت و آموزش سپاه امام سجاد )ع( افزود: این 
 اداره کل ظرفیت آموزش در خصوص شناســایي و معرفي زمینه ها و 
فرصت هاي شغلي موجود استان،آشــنا نمودن بسیجیان جویاي کار 
با محیط کســب و ایجاد خودباوري از طریق طرح مهارت آموزي در 
محیط کار واقعي با اســتفاده از ظرفیت بنگاههاي اقتصادي مشــمول، 
اعطاي تســهیلات خوداشتغالي به بسیجیان واجد شرایط، ایجاد انگیزه 
کارآفریني و کســب و کار در فارغ التحصیلان دانشــگاهي بسیجي از 
طریق طرح کارورزي را به بسیجیان در محله های بندرعباس را دارد.  
 وی اظهارداشــت: این اداره کل در زمینه همکاری متقابل در خصوص 
بستر سازي مناســب و تقویت و گسترش فرهنگ کارآفرینی و ایجاد 
اشتغال پایدار و مولد به بسیجیان جویاي کار و متقاضیان کسب و کارهاي 
خرد در قالب طرح هاي مشاغل خانگي و تشکیل تعاونی و هدایت آنها 
به سمت فرصت ها و ظرفیت های شغلی خالي شناسایي شده توسط دفاتر 
مشاوره شغلي و کاریابي هاي غیر دولتي موجود در محلات محروم و 
کمتر برخوردار اســتان نیز تفاهم نامه ای  با سپاه امام سجاد )ع( منعقد 
کرده اســت و اقدام به صورت پایلوت در چند محله اجرا و درصورت 
موفقیت در ســایر محله ها و در بخشــهای مختلف از جمله تشکیل 
 تعاونی محلات نیز انجام می شــود.معاون تربیت و آموزش سپاه امام 
سجاد )ع( با بیان اینکه پایگاه های بسیج با هدف خدمت رسانی به مردم 
در ابعاد مختلف  اقتصادی، اجتماعی و فرهنگی  فعالیت می کنند گفت: 
شناسایی ظرفیتهای اشتغال در محلات با همکاری دستگاههای مرتبط به 
 ایجاد اشتغال بسیجیان جویای کار محلات کمک می کند.سرهنگ دوم 
» امیر حیدری« افزود: واحد تربیت و آموزش سپاه امام سجاد از طریق 
دستگاههای مختلف اقدام به شناسایی ظرفیتهای محله های مختلف در 
سطح استان نموده و در این راستا نیز خواستار همکاری اداره کل تعاون و 
کار استان در زمینه آموزشهای مرتبط به فعالیتهای خود در حوزه مسایل 
کارگری و کارفرمایی، تشکیل تعاونی، اعطای تسهیلات و کارآفرینی به 

اعضای پایگاههای بسیج است.

شهریورماه؛ پایان اجرای شبکه توزیع آب 
مجتمع گابریک جاسک

  گــروه  خبر// معــاون بهره برداری آب و فاضــلاب هرمزگان از 
 اتمام اصلاح و تعویض شــبکه توزیع آب روســتاهای تحت پوشش 
مجتمع گابریک تا شهریور ماه خبر داد. به گزارش خبرنگار دریا، علاء 
امیریان نژاد با بیان اینکه 15 روستا با جمعیت حدود هزار خانوار تحت 
پوشش این مجتمع هســتند، افزود: آبفا به منظور ساماندهی وضعیت 
فعلی توزیع آب، اقدام به اجرای شــبکه  در این روستاها کرده است که 
در حال حاضر عملیات اجرایی شــبکه توزیع 4 روستا در حال انجام 
است.وی افزود: پراکندگی روستاها علاوه بر اینکه هزینه های بیشتری 
خواهد داشت باعث شــده تا روند اجرای طرح، زمان بیشتری بطلبد.
معاون بهره بــرداری آب و فاضلاب هرمزگان ادامه داد، روســتاهای 
تحت پوشــش مجتمع گابریک حدود یکهزار خانوار هستند که از این 
تعداد فقط 300 خانوار انشــعاب دارند که با ساماندهی  وضعیت فعلی، 
 آبرســانی به روستاها مطلوب تر می شــود.وی در ادامه از راه اندازی 
آبشیرین کن مجتمع گابریک تا هفته آینده خبر داد و گفت: با راه اندازی 
این آبشیرین کن وضعیت آبرسانی به مجتمع گابریک به حالت عادی بر 
 می گردد.امیریان نژاد با بیان اینکه آب این مجتمع توســط سرمایه گذار 
آبشیرین کن تامین می شد، افزود: چاه و تاسیسات آبشیرینکن مجتمع 
گابریک سال گذشته در اثر سیل تخریب شد.وی افزود: پس از وقوع سیل، 
 چاه مذکور مجددا توسط سرمایه گذار لایروبی اما شرایط بهره برداری بدلیل 
آســیب هایی که به آن وارد شد، وجود نداشت و می بایست چاه جدید 
حفر شــود.معاون بهره برداری آب و فاضلاب هرمــزگان ادامه داد، با 
توافقی که صورت گرفته مقرر شــد تا زمان حفر چاه جدید تاسیسات 
آبشــیرین کن در محل چاه تامین کننده آب فعلی روستاها نصب شود.
وی افزود: این آبشیرین کن 500 متر مکعب در شبانه روز ظرفیت دارد 
که تا زمان تکمیل شبکه های توزیع با ظرفیت 300 متر مکعب فعالیت 

خواهد کرد.

 اختصاص ۴۰۰ میلیارد اعتبار برای گاز کشی 
در هرمزگان 

  گروه خبر // امســال 400 میلیارد تومان اعتبار برای گازکشی در 
هرمزگان در نظر گرفته شــده است.رئیس مهندسی و اجرای طرح های 
شرکت گاز هرمزگان گفت:امسال هزار و 400 کیلومتر شبکه گاز رسانی 
اجرا و 30 هزار علمک نصب می شــود.محمود یارشناس افزود:شبکه 
گازرسانی در هفت شهر استان اجرا می شود.وی گفت: تخت، قلعه قاضی، 
14 روستای شهرستان پارسیان، بیکاه، سوزا و فاز هشت بندرعباس از 
جمله مناطقی هستند که امسال عملیات گاز رسانی به آن ها آغاز می شود.

رئیس مهندسی و اجرای طرح های شرکت گاز هرمزگان گفت:فاز هشت 
بندرعباس حد فاصل بلوارآیت الله غفاری تا سورو به طول 300 کیلومتر 
اســت که تا یک ماه آینده عملیات اجرایی آن آغاز می شود.یارشناس 
افزود:تا کنون هزار و 300 کیلومتر گازکشی در استان اجرا شده است.
تا سال 140۲ همه مناطق استان از نعمت گاز طبیعی بهره مند می شوند.
رئیس ناحیه گاز شهرستان بندرعباس نیز گفت: هزینه لوله کشی داخلی 
ساختمان برعهده متقاضیان است که شرکت ها لوله کشی را انجام میدهند.
جواد شهابی افزود: هزینه لوله کشی داخلی بین دو میلیون و 500 هزار 
تومان تا سه میلیون تومان است که شرکت گاز استان در لوله کشی داخلی 
نقشی ندارد.به گزارش خبرگزاری صداوسیما؛ وی گفت: با توافقاتی که 
با برخی از بانک های عامل انجام شده است تلاش می شود تا تسهیلاتی 
به متقاضیان گاز کشی پرداخت شود.اصل نقشه لوله کشی داخلی همراه 
با تاییدیه سازمان نظام مهندسی ساختمان و کپی اسناد مالکیت از جمله 

مدارک لازم برای اشتراک پذیری گاز است.

  مدیر عامل شرکت آب و فاضلاب هرمزگان خبر داد 
اجرای دو طرح ملی آب رسانی در بشاگرد 

  گروه خبر // دو طرح ملی آب رسانی از طریق سد جگین و سُهران 
در شهرستان بشاگرد اجرایی می شود.به گزارش خبرنگار دریا ؛  مدیر 
عامل شرکت آب و فاضلاب هرمزگان گفت: طرح نخست انتقال آب از 
ســد جگین به شهر سردشت و گوهران به طول 81 کیلومتر خط انتقال 
با دو ایســتگاه پمپاژ، پنج واحد مخزن و مجموعه تسویه خانه با هزینه 
هزار و 300 میلیارد ریال است که باحضور مقام کشوری به بهره برداری 
می رسد.امین قصمی افزود: با بهره برداری از مرحله نخست این طرح، 
نیاز کامل آب شــهر سردشت و روستا های جگران، وی، چغُن و اهون 
و روستا های در طول مســیر اصلی تامین می شود.قصمی گفت: طرح 
دوم انتقال آب از سد سُــهران به شهر گوهران و 56 روستای در طول 
مسیر به طول 53 کیلومتر خط انتقال با سه باب ایستگاه پمپاژ و ده باب 
مخزن با هزینه ۲80 میلیارد ریال است.وی افزود: خط انتقال به گوهران 
با پیشــرفت فیزیکی 65 درصدتا پایان امســال بهره برداری می رسد.

مدیرعامل شــرکت آب و فاضلاب گفت: با اجرای این دو طرح کمبود 
آب شهرستان بشاگرد بطور کلی برطرف می شود.
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سرمقاله

   در این سال ها هر  زمان که برای تهیه گزارش از محلات 
حاشیه ای و بافت های فرسوده شهر بندرعباس رفته ام، یک 
کلام مشــترک در بیشتر این مناطق شنیده ام و آن  این بوده 
 که اعضای شورای شــهر در زمان کاندیداتوری به محلات 
می آیند و وعده می دهند مشــکلات را پیگیری و برطرف 
نمایند، اما پس از کســب رای اعتماد از مردم، دیگر از آنان 
خبری نمی شود تا دور بعدی انتخابات. شوراهای شهر مردم 
محلات را فقط برای انتخابــات می خواهند وبس. پس از 
انتخابات ســراغی از محلات نمی گیرند و ما خودمان هم 
که به شورای شهر می رویم، کمتر می توانیم آنها را ببینیم و 
دغدغه ها و مشکلات مان را بیان کنیم؛ در صورتیکه حداقل 
انتظارمان این است همانطوری که در زمان تبلیغات انتخابات 
به محلات مان می آمدند، بعد از انتخابات هم به همین محلات 
 بیایند و با شــهروندانی که به آنهــا رای داده اند و در واقع 
موکلان شان هستند و آنها را به عنوان وکیل به شورای شهر 
فرستادند، گفتگو کنند و خواسته شان را بشنوند که متاسفانه 
بیشتراین وکلا در ادوار مختلف نشان داده اند، موکلان شان را 
فراموش می کنند.واقعیت نیز اینگونه است. چرا شورای شهر 
برنامه حضور در محلات بطور مرتب و گفتگو با ســاکنان 
 این محلات را در برنامه نمی گذارند وبصورت رسمی اعلام 
 نمــی کننــد که هر هفتــه حداقــل به یکــی از محلات 
 می روند؟ شورای شهر بایستی به مردم گزارش دهد که کدام 
مصوبات شان در جهت رفع مشکلات مردم در محلات بوده 
و کدام مصوبات شان مشکلات شان را بیشتر کرده است. به 
عنوان مثال مصوبه نرخ گذاری که در محله آیت ا... غفاری 
)بندرعباس( برای صدور سند و پرداخت مبالغ کلان توسط 
ساکنان محروم این محله به شهرداری صورت گرفت، نشان 
داد که شــورای شهر وضعیت زندگی و فقر ونداری ساکنان 
این محله را ندیده است و باور ندارد. کسانی که خانه های 
فرسوده شان در حال فرو ریختن است و هرزمانی که سقف 
ودیواری در این محلات خراب می شود، توانایی تعمیرش 
را ندارند تا زمانی که فرد یا موسسه خیریه ای بیاید و خانه 
شــان را تعمیر کند، آیا توان پرداخت چنــد ده میلیون به 
شهرداری جهت اخذ سند دارد؟  محله ای که بیشتر ساکنانش 
 تحت پوشــش نهادهای حمایتی یا پشــت نوبتی هستند، 
 محله ای که زنان بدسرپرست یا بی سرپرستش درمانده اند، 
محله ای که معتادان و موادفروشــان ومشــروب فروشان 
 آسایش ســاکن را ربوده اند واقدامی برای پاکسازی شان 
 نمی شــود، محله ای که از حداقل امکانات محروم است، 
محله ای که کوچه های تنگ و تاریکش مامن معتادان واراذل 
شده است و ســاکنان در بدترین شرایط زندگی می کنند و 
محلاتی دیگر که مشکلات مشابه را دارند و....؛ شورای شهر 
بندرعباس بایستی رسما اعلام کنند که چه تعداد مصوبه برای 
رفع مشــکلات این محلات داشته اند؟ شورای کدام یک از 
مدیران شهری واستان را برای رفع مشکلات در محلات به 
صحن شورا دعوت کرده و پیگیری نموده تامشکلات محلات 
برطرف شود؟ در این سال ها ده ها گزارش، خبر و... از این 
محلات و مشکلات ساکنان در رسانه ها منتشر و منعکس 
شده است. شورای شهر چه واکنشی را نسبت به مشکلات 
محلات داشته است؟ چرا شورای شهر بگونه ای اقدام کرده 
اســت که ساکنان محلات بگویند محلات مان را فقط برای 
انتخابات می خواهند و هیچ اقدامی برای رفع مشکلات مان 
نمی کنند. اگر هر هفته شورای شهر در چند گروه سه چهار 
نفره به چند محله بروند و ســه چهارساعت از محله بازدید 
داشــته باشند وبا مردم صحبت کنند و نتیجه بازدیدها را در 
صحن شورا مطرح کنند ومصوباتی برای رفع مشکلات شان 
داشــته باشند، آنگاه مشخص می شود که این شورا در واقع 
شورای شــهر وشهروندان است و برای رفع مشکلات مردم 
چانه زنی می کنند و تلاش می کنند وبه منافع حزبی، سیاسی 
و جناحی شان نمی اندیشند.  اما وقتی عضوی از شورا پس 
از انتخاب شدن، ارتباطش با محلات قطع شود و پیگیر رفع 
مشکلات ودغدغه های ســاکنان این محلات که بیشترین 
رای را از صندوق های همین محلات برایشان شمرده شده 
است، نباشد؛ آیا واقعا می تواند مدعی شود که وی نماینده 
 همین مردم اســت یا همانطور کــه اهالی محلات مختلف 
می گویند کاندیداها فقط رای مردم را می خواهند و بعد از 

کسب رای، رای دهندگان شان را به فراموشی می سپارند؟
در حــال حاضر حال محــلات خوب نیســت و برخی 
 از محلات حالشــان به وخامت رفته اســت. مســئولان، 
 ایــن محلات حاشــیه ای و بافــت های فرســوده را در 
فاضلاب هــای روان، خانــه های قدیمی و فرســوده و 
بی ســند، کوچه های تنــگ وتاریک مامــن معتادان و 
ســارقان، بدون امکانات مناسب وکافی فرهنگی، ورزشی، 
تفریحــی، و... تنها گذاشــته اند و آه ونالــه این محرومان 
را نمی شــنوند. زمانی که مســئولان اســتانی و شــهری 
درد حاشــیه نشــینان را نمی بینند ونمی شــنوند واقدام 
 نمی کنند وحتــی به پایتخت جهت اخــذ حمایت، اعلام 
نمی کنند؛ اما می توان انتظار داشــت که دولتمردان از تهران 
برای رفع چالش های حاشــیه نشــینان هرمزگان نسخه 
بپیچند؟ زمانیکه شورای شهر به عنوان نمایندگان مردم کمتر 
از موکلان شان در محلات حاشیه ای و بافت های فرسوده 
بگویند و درد حاشیه نشــینان را فریاد نزنند؛ آیا می توان 
انتظار داشت که صنایع به انجام مسئولیت های اجتماعی شان 

در قبال مردم این مناطق عمل کنند؟
   در حوزه محلات هم نمی توان به شوراهای شهر بندرعباس 
نمره قبولی داد و انتظار می رود در یک ســال پایانی عمر 
شورا، این شورا حداقل در نگاه و رفتارش به محلات تجدید 
نظر کند وبه قولی با محلات آشتی کند و برای رفع مشکلات 
این مناطق بازدیدهای مستمر میدانی ومصوبه داشته باشند 
 و متولیان رفع مشــکلات محلات را به صحن شورا دعوت

 کنند واز آنها بخواهند برای رفع مشــکلات حاشیه نشینان 
تلاش کنند تا مردم بیش از پیش از انتخاب شــان پشیمان 

نشوند.
    علی زارعی

گروه خبر // استاندار هرمزگان گفت: توسعه امروز 
کشور حاصل تلاش همه معلمان در راستای تربیت 

دانش آموزان و آینده سازان کشور است.
   به گزارش خبرنگار دریا ، دکتر فریدون همتی در آیین 
بزرگداشــت مقام معلم در اســتان هرمزگان با تشکر و 
قدردانی از تلاش همه معلمان و فرهنگیان در این استان، 
عنوان کرد: توسعه امروز کشور حاصل تلاش همه معلمان 
در راستای تربیت دانش آموزان و آینده سازان کشور است.

وی ادامه داد: تحولات و پیشــرفت های ایران اسلامی، 
توســط معلمین بزرگوار که با تمام توان برای فردای بهتر 
کشور تلاش کرده اند، رقم خورده است.استاندار هرمزگان 
افزود: در همه کارهای خوب و پیشرفت ها، نقش معلمین 
به خوبی دیده می شود.همتی در ادامه از برنامه ریزی برای 
احداث کلینیک درمانی ویژه معلمان و فرهنگیان هرمزگان 
در بندرعباس خبر داد و بیان داشت: عملیات ساخت این 
کلینیک با اعتبار بیش از 1۲ میلیارد تومان طی روزهای 

آینده آغاز می شود و تلاش می کنیم طی یک سال احداث و 
به بهره برداری برسد.وی گفت: ساخت این کلینیک موجب 
ارتقاء ســطح امکانات و خدمــات درمانی برای معلمان 
و فرهنگیان در هرمزگان خواهد شــد و یک کار ماندگار 
در این حوزه محسوب می شود. شایان ذکر است؛ در این 
مراسم که همزمان با سراسر کشور و از طریق ارتباط ویدئو 
کنفرانس با رئیس جمهور برگزار شد، از معلمین نمونه استان 

هرمزگان تجلیل و قدردانی به عمل آمد.

مردودی شورای شهر در محلات

گروه خبر // ذاکری با بیان اینکه عزم جدی برای 
جابجایی صنوف الاینده از سطح شهر بندرعباس 
وجود ندارد گفت: واحدهای فاقد پروانه کســب 
بایستی از خدمات بانکی )کارتخوان( محروم شوند. 
   بــه گزارش خبرنگار دریا ، » یوســف ذاکری « در 
نشست مشترک اتاق اصناف با فرمانداری بندرعباس با 
اشاره به صدور بالغ بر ۲هزار اخطاریه برای واحدهاي 
فاقد پروانه کسب در سال گذشته اظهارداشت: تسریع و 
تسهیل صدور پروانه کسب، نیازمند تعامل و همراهي 
برخي دستگاه های متولی اســت. وی در ادامه افزود: 

ایجاد کد آیسیک متناسب با رسته هاي جدید صنفي در 
استان با هدف ساماندهي و افزایش اشتغال در دستور 
کار قرار دارد. دبیر کمیســیون نظارت سازمان صنعت، 
معدن و تجارت هرمزگان، ساماندهي برخي مشاغل که 
در حاشیه فعالیت برخی سازمانها، ادارات و دستگاه های 
اداری بــه صورت دکه، کانکــس و یا پارکینگ فعال 
می شود را خواســتار شد و تصریح کرد: ورود اصناف 
به صدور مجوز برای مشاغل خانگي و واحدهاي فعال 
تحت نظارت سازمان میراث فرهنگي و گردشگري نیز 
به توانمندســازي اتحادیه هاي صنفي و فعالیت های 

کسبی کمک کند.
 ذاکری بر عدم صدور مجوز دستگاه پوز )کارتخوان( 
بــراي واحدهاي فاقد پروانه کســب تاکید کرد و بیان 
داشت: براي همراه نگاه داشتن بازار و بازاریان بایستي 
دغدغه بازاریان را نیز در نظر داشته باشیم و مشکلات 
آنان را مرتفع سازیم. رئیس اداره اصناف و تشکل های 
صنفی سازمان صنعت، معدن و تجارت استان هرمزگان 
در ادامه ایجاد شهرک صنفي در راستاي استقرار صنوف 
آلاینده و ناســازگار با محیط زیست را در شهرستان 
بندرعبــاس نیازمند عزم جدي دســتگاه های متولی 

دانست و ادامه داد: ساماندهي کامیون هاي سطح شهر 
بندرعباس نیز که مستلزم ثبت نام متقاضیان در سامانه 
هست هم، بدون هماهنگي سایر دستگاه هاي مرتبط 
امکان پذیر نیســت. وی در بخش پایانی سخنان خود 
افزود: ساماندهی و حمایت از فروشگاه هاي اینترنتي 
در اســتان هم در دست اقدام است و در صورت رشد 
واحدهاي فعال در این حوزه و رســیدن به حدنصاب 
100 واحد مي توان در خصوص ایجاد اتحادیه استاني 
اقدام کرد. ذاکری با تاکید بر اینکه در سال جاري هدف 
ســازمان و اتاق اصناف، تقویت واحدهاي خدماتي و 
تولیدي است، ابراز داشت: در خصوص بیمه بیکاري نیز 
طبق قانون سایر رسته هاي صنفي آسیب دیده و تعطیل 
شده در طول اجراي طرح پیشگیری از ویروس کرونا 
می توانندبا ثبت نام در سامانه اعلام شده از سوی اداره 

کار، بیمه بیکاری دریافت کنند.

گروه خبر //386 فقره از پرونده های شورای حل اختلاف ستاد دیه 
شهرستان بندرعباس در سال گذشته منجر به صلح و سازش شد. 

رییس شوراهای حل اختلاف هرمزگان در این باره گفت: این تعداد پرونده 
از بین 836 فقره پرونده وارده به شورای حل اختلاف ستاد دیه بندرعباس 

است که 49 درصد رشد را نشان می دهد.

 مظفر حمزه ئی افزود: در یکی از پرونده های تلاش های بی وقفه اعضای 
این شعبه منجر به آزادی زندانی محکوم به قصاص پس از ۲۲ سال حبس 

شده است.
   بــه گفته معاون قضایی رییس کل دادگســتری هرمزگان، در یکی از 

پرونده های مهم مالی ارجاعی با محکومیت افزون بر 191 میلیارد و 155 
میلیون ریال نیز با پیگیری اعضای شعبه شورای حل اختلاف شهرستان 
بندرعباس افزون بر  16۲ میلیارد و ۲74 میلیون ریال از شکات پرونده 

تخفیف گرفته شد که در نهایت به صلح و سازش بین طرفین منجر شد.
 به گزارش ایرنا ؛حمزه یی ترویج فرهنگ صلح و ســازش در ســطح 
جامعه را یکی از رویکردهای مهم دستگاه قضایی عنوان کرد و گفت: باید 
پرونده های کیفری و حقوقی که قابلیت صلح و سازش دارند به شورای 
حل اختلاف ارجاع و مردم را به سمت صلح و سازش تشویق و هدایت 

کنیم.

رئیس اداره اصناف و تشکل های صنفی هرمزگان خبر داد

عدم ارائه کارتخوان به واحدهای فاقد پروانه کسب 

   رئیس شوراهای حل اختلاف هرمزگان:

386 پرونده ستاد دیه بندرعباس منجر به صلح و سازش شد

استاندار هرمزگان خبر داد 

ساخت کلینیک درمانی ویژه معلمین و فرهنگیان هرمزگان 

گروه خبر // رئیس دانشــگاه علوم پزشکی هرمزگان گفت: با 
کمبود ۱3۵ تخت آی سی یو در هرمزگان مواجه هستیم و باید 

برای رفع این مشکل چاره اندیشی کرد.
   حسین فرشیدی در نشست مشترکی که با حضور عرفانی رئیس اداره 
مراقبت بیماری های واگیر وزارت بهداشت، و دکتر زارع نژاد عضو ستاد 
مبارزه با کرونا صدا و ســیمای کشور، معاونین دانشگاه و کارشناسان 
حوزه بهداشت برگزار شد؛ گفت: کمبود تخت های بیمارستانی به ویژه 

تخت های آی سی یو در استان از چالش های پیش روی حوزه درمان 
دانشگاه است.

   فرشیدی با اشــاره به اینکه قول تأمین 1۲ تخت ویژه )دستگاه های 
ونتیلاتور( را از وزارت بهداشــت گرفته ایم ابــراز کرد: فارغ از کمبود 
تخت های بستری در مراکز درمانی استان در حال حاضر با کمبود 135 
تخت ICU در استان مواجه هســتیم.معاون درمان دانشگاه با اشاره 
به مدیریت تخت های بیمارســتانی در اپیدمی و شــیوع بیماری کرونا 

در هرمزگان گفت: پراکندگی جمعیتی در اســتان موجب شد در تمام 
بیمارستان های استان بخش بیماری تنفسی ایجاد کنیم.عبدالله غریب زاده 
افزود: ۲5 درصد از کل تخت های بیمارستانی استان شامل 549 تخت 
را به کووید 19 اختصاص دادیم و بهترین پرستاران و داوطلبین را برای 
خدمت به بیماران در این بخش ها بکار گرفتیم.محمود حسین پور معاون 
بهداشتی دانشگاه با ارائه گزارش مبسوطی از پیشگیری و کنترل بیماری 
کووید 19 از آغاز اپیدمی در استان فعالیت های بخش بهداشت استان را 
با توجه به ارزیابی وزارت بهداشت اثرگذار عنوان کرد.به گزارش ایرنا ؛ 
مدنی رئیس دانشکده بهداشت نیز با ارائه گزارش اپیدمیولوژیک کووید 
19 آخرین تحقیقات و ارزیابی حوزه بهداشت را از آغاز شیوع کرونا در 

حضور معاون کل وزارت بهداشت ارائه کرد.

رئیس دانشگاه علوم پزشکی هرمزگان:

با کمبود ۱۳۵ تخت ICU در هرمزگان مواجه هستیم

  آگهی مناقصه عمومی  
مناقصه شماره99/1

حوزه نظارت گمرکات اســتان هرمزگان در نظــر دارد مناقصه تامین ، نصب و راه اندازی ، آموزش ، خدمات پشــتیبانی 
و نگهداری سیســتم و تجهیزات نظارتی تصویری) دوربینهای مداربسته( ساختمان گمرک شهیدرجائی از طریق سامانه 
تدارکات الکترونیکی دولت برگزار نماید کلیه مراحل برگزاری مناقصه از دریافت اسناد مناقصه تا ارائه پیشنهاد مناقصه گران و 
بازگشایی پاکت ها از طریق درگاه سامانه الکترونیکی دولت )ستاد( به آدرسwww.setadiran.ir  انجام خواهد شد و لازم 
است مناقصه گران در صورت عدم عضویت قبلی، مراحل ثبت نام در سایت مذکور و دریافت گواهی امضای الکترونیکی را 

جهت شرکت در مناقصه محقق سازند. تاریخ انتشار مناقصه در سامانه  1399/02/18 میباشد. 
مهلت زمانی دریافت اسناد مناقصه از سایت تا ساعت 19 مورخ 1399/02/24

مهلت زمانی ارائه پیشنهاد: از ساعت 7صبح  مورخ 1399/02/25تا ساعت 19 مورخ 1399/03/03
زمان بازگشایی پاکت ها : مورخ 1399/03/06

جهت دریافت اطلاعات بیشتر در خصوص اسناد مناقصه و ارائه پاکت های الف:آدرس اسکله شهیدرجائی- ساختمان مرکزی 
حوزه نظارت گمرکات استان هرمزگان- طبقه سوم – واحد امور قراردادها مراجعه نمایید.

شناسه آگهی : 832041

روابط عمومي حوزه نظارت گمرکات استان هرمزگان

گروه خبر //هتل ها و مکان های گردشــگری قشم با رعایت پروتکل 
بازگشایی می شود اما اقامتگاه های بوم گردی و تالارهای عروسی تا اطلاع 

بعدی همچنان تعطیل هستند. 
    فرماندار قشم در ســتاد مدیریت بیماری کرونای شهرستان گفت: 
در صورت نبود برنامه های پیشــگیری مشکل ایجاد می شود و از این 
رو مردم به خودمراقبتی ادامه دهند و مســوولان نیز نظارت بر اصناف 
را ادامه دهند.علیرضا نصری افزود: دستگاه های مربوط با بهره گیری 

از ظرفیت مردم، شــورایارهای محلات، دهیاران و شوراهای اسلامی 
روســتایی، تیم بازرسان افتخاری را تشکیل دهند و نظارت مستمر و 
پیگیر را پی ریزی کنند.وی ادامه داد: شرایط قشم به نسبت پایدار است 
که این مساله نتیجه همکاری، احساس مسوولیت و ایثار اقشار مختلف 

مردم است.
   فرماندار قشــم تصریح کرد: در اجرای برنامه ها تابع سیاستگذاری و 
تصمیمات ستاد مدیریت بیماری کرونا کشور و استان هستیم.وی افزود: 

اگر پروتکل های بهداشــتی و فاصله گذاری هوشمند در اسکله ها به 
صورت دقیق اجرا شــود می توان ســاعت کار اسکله پهل_ لافت را  
افزایش داد.نصری ادامه داد: رعایت فاصله بین مسافران و الزام استفاده 
از ماســک از شرط های افزایش ســاعت کار اسکله است.وی اظهار 
کرد: شهرستان قشم جزء 13۲ نقطه سفید کشور نیست و از این رو از 
همکاری امامان جمعه شیعه و اهل سنت در همراهی با برنامه های ستاد 
کرونای شهرستان قدردانی می شود.فرماندار قشم افزود: امامان مسجدها 
نیز  باید شرایط ویژه شهرستان را مدنظر قرار دهند.به گزارش ایرنا؛ وی 
ادامه داد: مردم هر نوع بی تفاوتی نسبت به دستورالعمل های بهداشتی را 
به مسوولان منتقل نمایند.نصری با اشاره به  ضرورت ساماندهی عرضه 
ماهی تاکید کرد: شــبکه بهداشت بازرسی از بازار ماهی فروشان را به 

صورت مستمر در دستور کار داشته باشد.

فرماندار قشم:

هتل ها و مکان های گردشگری قشم بازگشایی می شود
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گرانی …!
گرانی ای گرانی ای گرانی

تو بر دوش همه باری گرانی
رها گشته ست افسار تو دیگر

نداری راکبی، نامهربانی
شدی تو چند وقتی ضرب درچند

نمودی قد مردم را کمانی
ندارد کس دگر کاری به کارت

به بالاها تو اسبت می دوانی
خلایق راتویی چون باد مسموم

بهار زندگیها را خزانی
تغافل گشته کار فرد مسئول
ز تعزیرات دیگر در امانی

نباشد صنف ها را دیگر انصاف
شده انصاف چون در نهانی

بود دیری که روز وشب شماریم
سقوطت را نمی باشد نشانی

دگر باید سقوطت از خداخواست
که مأیوسیم از هر بندگانی

 اسماعیل تقوایی
****
کلهّ پاچه 

ز کلهّ پاچه حذر کرده ایم و خوشحالیم
که کلهّ پاچه برای بدن ضرر دارد

زبان و مغز و بناگوش و چشم آن طلبد
که از سلامتی خویش دست بردارد
ملول خاطرم از کلهّ پاچه ی میشی
که گفت برّه ام و خوردنم ثمر دارد

ثمر نداشت ، دوصد بار امتحان کردیم
به مطبخی که در آن شیشلیک خر دارد
برای چربی خون کلهّ پاچه نیست مفید

به ویژه گر قلم گاو هم به بر دارد
فرشته ای است که از مرگ می کند تبلیغ

متاع کلهّ که از دیو بال و پر دارد
سرآشپز که در آن جا لمیده چون پاتیل

چو اژدهاست که یک پیکر و دو سر دارد
به اخم خویش برََد زهره های مشتریان

که حکم قاطعی از مالک سقر دارد
خلاصه آن که مخور کلهّ پاچه ای اخوی

که از برای بشر راه ها به شر دارد!
  عباس خوش عمل کاشانی

طنز

گروه گزارش// در این روزهای پرضیافت که بیشتر 
مردم گروههای جهادی نهادهای انقلابی با همراهی پر 
مهر خیرین، به دست گیری از خانواده های نیازمند 
اقدام می کنند، خانواده ای در دهســتان چراغ آباد 
 در بخش توکهور_هشــتبندی شهرستان میناب، 

سال هاست که مورد بی مهری قرار گرفته اند. 
   رمضان، ماه ضیافت و مهمانی اســت کــه در این ماه 
مبارک بیشتر مردم و خیرین با شناسایی افراد نیازمند برای 
مهرورزی و مهربانی با آنها، اقدام به کمک های نوع دوستی 
مــی کنند و برخی از گروهای جهــادی و انقلابی نیز در 
 قالب محرومیت زدایی در روستاها اقدامات لازم را انجام 
می دهند. خانواده ای که از سال های گذشته برای تامین 
معاش خانواده از شهرســتان بشاگرد به بخش توکهور_

هشتبندی شهرستان میناب مهاجرت کرده و در روستای 
جعفرآباد دهستان چراغ آباد سکنی گزیده است، هم اکنون 
در شرایط بد اقتصادی به سر می برد و نیازمند کمک های 
مردم مهرورز استان هرمزگان و کشور هستند. این خانواده 
که تمام مالکیت آنها در این روستا یک کپر می باشد، دارای 
چهار فرزند دختر است که به دلیل نداشتن شناسنامه، سه تن 
از آنها در طی این سال ها از تحصیل بازمانده اند. سرپرست 
این خانواده نیز که در مزارع کشاورزی مشغول به کارگری 
است تا کنون به علت وضعیت بد اقتصادی نتوانسته است 

سرپناه مناسب و امکانات اولیه را برای آسایش افراد تحت 
تکفل خود تامین کند. مسئولان شهرستان میناب و استان 
هرمزگان که تا کنون از این خانواده غافل بوده اند و برای 
حل مشــکل آنها هیچ اقدامی انجام نــداده اند و در حال 
حاضر این خانواده در شرایط نامناسب روزگار را سپری 
می کنند و این زیبنده جامعه اسلامی نیست. دختر شیرخوار 
این خانواده نیز از یک بیماری نادر)خون از هر دو چشم 
این طفل جاری می شود( رنج می برد و سرپرست خانواده 
نیز به علت نداشتن هزینه درمان فرزند خود، از پیگیری 

 درمان بیماری این خردسال عاجز است. حجت الاسلام 
» محمد پورمحمدی «، عضو شــورای اســلامی شهر 
هشتبندی در گفتگو با شبســتان اظهار کرد: در مورخه 
16 اردیبهشــت ماه جاری مطلع شــدیم که خانواده ای 
در روســتای جعفرآباد دهستان چراغ آباد در وضعیت بد 
اقتصــادی قرار دارد که برای تامین مایحتاج اولیه زندگی 
و خانواده با مشکل مواجه اســت. وی افزود: با حضور 
در این روستا و در کنار این خانواده متوجه شدیم که این 
خانواده 6 نفره با مشکلات زیادی مواجه هستند که نیاز به 
توجه و کمک دارند.پورمحمدی گفت: این خانواده چهار 
فرزند دختر دارند که هیچ کدام از آنها شناسنامه ندارند و 
یکی از آنها نیز بیمار است و از چشمان این کودک خون 
جاری می شود اما به دلیل شرایط زندگی آنها نتوانسته اند 

تا فرزند خود را درمان کنند. عضو شــورای اسلامی شهر 
هشتبندی افزود: با تهیه یک کلیپ کوتاه از وضعیت زندگی 
و مشــکلات آنها، از همه مردم مهرورز و نیکوکار منطقه 
برای همکاری با این خانواده و تامین حداقلی ها برای آنها 

درخواست کمک شد که تا حدودی مثمر ثمر واقع شد.
   وی با گلایه از مســئولان عنوان کرد: چطور است که 
مسئولان شهرستانی و اســتانی از وجود چنین خانواده 
هایی غافل هستند تا این گونه خانوادها که نیاز به کمک 
و مهرورزی مسئولان دارند فراموش شوند و با مشکلات 
زیادی مواجه شــوند. پورمحمدی بیان کرد: مســئولان 
 استانی و شهرستانی در ماه مبارک رمضان به کمک چنین 
خانواده هایی بشتابند و حس مسئولیت پذیری خود را در 

کمک و حل مشکلات آنها نشان دهند.

خانواده ای فاقد اسناد هویتی در بخش توکهور-هشتبندی؛

بچه هایی که از تحصیل بازمانده اند 

گروه خبر// رییس ســازمان جهادکشاورزی استان 
هرمزگان با اشــاره به پیش بینــی جهش تولید در 
صنایع تبدیلی کشاورزی ،گفت: جهش تولید در بخش 
کشاورزی آثار و برکات مستقیمی در معیشت مردم 

دارد.
   به گزارش خبرنگار دریا، علی باقرزاده همائی با اشاره به 
الزامات تحقق جهش تولید با مروری بر فرازهایی از پیام 
مقام معظم رهبری گفت: مقام معظم رهبری سال 1399 را 
سال عبور ملت ایران از آزمون های دشوار مطرح و برکاتی 
را هم برای این آزمون های دشــوار ذکر کردند.وی با بیان 
اینکه بخش کشــاورزی نقش حساسی به عنوان مسوول 
تامین امنیت غذایی مــردم دارد، افزود: هر اتفاق و جهش 
تولیدی که در بخش کشاورزی صورت گیرد بایستی اثر آن 
مستقیماً روی زندگی مردم نمایان شود.این مسوول در ادامه 
با بیان اینکه توسعه اقتصادی نشان داده که غلبه بر مشکلات 
با اتکا به توان داخلی امکان پذیر است، خاطرنشان ساخت: 

در راستای نامگذاری سال 99به نام جهش تولید از سوی 
مقام معظم رهبری، صنایع تبدیلی کشاورزی دراین استان 
امسال افزایش می یابد.باقرزاده همائی در خصوص  صنایع 
تبدیلی کشاورزی در استان افزود: افزایش ظرفیت انبارداری 
و سردخانه در تقویم عملیاتی جهش تولید بخش کشاورزی 
استان قرار گرفته است به طوریکه در حال حاضر هرمزگان 
با ظرفیت 36 هزار تن انبارداری و ســردخانه محصولات 
بخش کشــاورزی قرار است 30 درصد افزایش را نسبت 
به سال گذشته داشته باشد.رییس سازمان جهادکشاورزی 
هرمــزگان ادامــه داد: در حال حاضــر ۲0 واحد بخش 
خصوصی با اعتباری بالغ بــر 1۲0میلیارد ریال در حوزه 
انبارداری و سردخانه محصولات بخش کشاورزی استان 
فعالیت دارند.باقرزاده همچنین در خصوص افزایش ظرفیت 
فرآوری و بسته بندی در تقویم عملیاتی جهش تولید بخش 
کشاورزی استان ابراز داشت: در حال حاضر 800هزار تن 
ظرفیت فرآوری و بسته بندی وضعیت موجود این بخش در 

استان می باشد که بنا است در برنامه عملیاتی جهش تولید 
پیش رو بخش کشاورزی هرمزگان 5/1۲ درصد افزایش را 
نسبت به سال گذشته داشته باشد.به گفته وی، در حال حاضر 
140واحد بخش خصوصی با اعتباری بالغ بر 3۲80 میلیارد 
ریال  در بخش فرآوری وبسته بندی محصولات کشاورزی 
استان فعالیت دارند.این مسوول همچنین در ادامه به برنامه 
عملیاتی تولیدی واحدهای نیمه فعال و کمتر ازظرفیت اسمی 
بخش کشاورزی در استان هرمزگان اشاره کرد و افزود: در 
حال حاضر 75هزار تن توسط واحدهای نیمه فعال و کمتر 
 ازظرفیت اسمی صنایع تبدیلی کشاورزی در استان تولید 
می شود که قرار است در برنامه عملیاتی جهش تولید بخش 
کشاورزی 80درصد افزایش را نسبت به سال گذشته داشته 
باشد.باقرزاده در پایان خاطرنشان ساخت: در حال حاضر 
۲5 واحد بخش خصوصی با اعتباری بالغ بر 135 میلیارد 
ریال در بخش واحدهای نیمه فعال و کمتر از ظرفیت اسمی 

صنایع تبدیلی کشاورزی استان فعالیت دارند.

رییس سازمان جهادکشاورزی هرمزگان خبر داد 

فعالیت 20واحد بخش خصوصی در حوزه انبارداری محصولات کشاورزی

  

  

  

روابط عمومی 
 شیلات هرمزگان 

 گوشت ماهي و میگو حاوي چربي های مفید، پروتئین مرغوب 
و  ویتامین هاي گوناگون است

آگهی مزایده )نوبت اول(
اجرای احکام مدنی دادگستری  بندرعباس شعبه سوم به موجب درخواست اجرای حکم مربوطه به شماره 
1398040000220108 وشــماره دادنامه مربوطه 9809977619600215 دادگاه به استناد مواد 1287. 1286. 
1284. 1258. 1257. 1080. 893. 906. 865. 867. 862.  861 و1290قانــون مدنی و مواد231 و 232 قانون 
امور حسبی و مواد 519، 515، 279 ، 278 ، قانون آیین دادرسی مدنی محکوم علیها را به پرداخت 14 عدد 
سکه تمام بهار آزادی طرح جدید و هزینه یک سفر حج عمره بابت اصل خواسته و مبلغ 945/300 ریال بابت 
خســارات قانونی در حق محکوم لها خانم اشرف سالاری فرزند ضرابی محکوم می نماید که در این راستا 
یک واحد مسکونی به مالکیت مرحوم آقای خلیل فخرایی فرد به نشانی بندرعباس- کمربندی - محله شیر 
اول - کوچه آدینه 9 توقیف گردیده است که از طریق مزایده کتبی با شرایط ذیل فروش می رساند : به آدرس 

:بندرعباس کمربندی محله شیر اول کوچه آدینه 9 به مزایده گذاشته خواهد شد .
موضوع مزایده: عبارتست یک واحد مسکونی به مالکیت مرحوم آقای خلیل فخرایی مشخصات ثبتی ملک: 
 ملک مورد نظر فاقد ســند مالکیت و مســاحت عرصه آن برابر 152/17 مترمربع واعیان 118/82 متر مربع 
می باشــد . اشتراک برق ملک مورد نظر به شماره 20495412 و تاریخ نصب 1375/02/8 و اشتراک آب به 

شماره 10012271 می باشد . مختصات =3008438 و 429031
مشخصات فنی ملک : ساختمان مورد نظر بصورت یک طبقه ویلایی فاقد استحکام بنا بدون پروانه و پایان 
کار با قدمت 25 سال و اسکلت فلزی سقف تیرآهن و طاق ضربی نمای ضلع شمال جنوب و غرب پلاستر 
سیمانی احداث گردیده  و درب ورودی فلزی واحد مسکونی دارای تعداد 3 اتاق خواب پذیرایی آشپزخانه و 
سرویس بهداشتی می باشد که پنجره ها فلزی کف موزاییک دیوارهای داخل سالن گچ و سقف گچ فرسوده 
وکف دیوار آشپزخانه وسرویس های سرامیک می باشد سیستم سرمایس کولر و پنجره ای و کابینت آشپزخانه 

گالوانیزه و دارای یک انشعاب برق و آب اختصاصی می باشد .
نظریه کارشناسی : بنا به مراتب صدرالتوصیف با توجه به مساحت و موقعیت مکانی و کیفیت بنا و کاربری 
موصوف ارزش ملک مورد ثبت در زمان حال و شــرایط فعلی بدون در نظر گرفتن منافع وبدهی اشخاص 
حقیقی وحقوقی ادارات دولتی وخصوصی و شــهرداری و غیره قیمت کل واحد مســکونی مورد نظر مبلغ 
1/069/380/000 یک میلیاردو دوشصت ونه میلیون و سیصدو هشتاد هزار ریال برآورد می گردد. در ضمن با 
توجه به اینکه ملک فوق فاقد سند رسمی می باشد اجرای احکام هیچ گونه تعهدی و مسئولیتی در خصوص 

انتقال ملک متعلق به مرحوم خلیل فخرایی به برنده مزایده ندارد . وخود خریدار )برنده ( مسئول می باشد. 
شرایط مزایده:

1-فروش نقدی اســت وحداکثر مهلت پرداخت بهاءیک ماه اســت 2- کلیه هزینه های مربوط به معامله و 
هزینه های انجام مزایده به عهده خریدار می باشــد 3-پیشــنهاد دهندگان باید قبل از انجام مزایده در تاریخ 
روز مزایده با هماهنگی اجرای احکام مبلغ 10 درصد مبلغ ارزیابی شده را بصورت نقدی به حساب شماره 
2171295409008 به نام تمرکز وجوه سپرده دادگستری نزد بانک ملی پرداخت وفیش مربوطه را به دفتراجرای 
احکام حقوقی بندرعباس شعبه سوم تحویل نمایند. 4- اجرای احکام در رد یا قبول پیشنهادات مختار است . 
5- مزایده در ساعت روز چهارشنبه  مورخ 07/ 03/ 1399 ساعت11 الی 11/30 به صورت حضوری در محل 
دفتر اجرای احکام حقوقی بندرعباس به عمل می آید برنده شخصی است که بالاترین قیمت را پیشنهاد نماید.

6- در صورتی که برنده تا یک ماه از جلسه مزایده و با انقضای مهلت از پرداخت بهای مورد مزایده خودداری 
نماید مسئول کسر احتمالی قیمت و خساراتی که از تجدید مزایده حاصل شود خواهد بود که بدواً از سپرده 
او استیفا می شود و سپرده تا تعیین کسر قیمت و خسارات وارده مسترد نخواهد شد - متقاضیان شرکت در 
مزایده برای کسب اطلاعات بیشتر می توانند به دفتر شعبه سوم اجرای احکام حقوقی بندرعباس مراجعه نمایند.

سالاری -دادورز دفتر شعبه سوم اجرای احکام مدنی دادگستری بندرعباس

آگهی ابلاغ اجرائیه
بدین وسیله به آقای رستم بیانی نام پدر: عباس تاریخ تولد 1348/07/01 شماره ملی : 3420574071 شماره شناسنامه : 2040 به نشانی: 
بندرعباس شهر نمایش روبروی پمپ بنزین ساختمان عرفان ابلاغ می شود که خانم آرام دیواری جهت وصول 635/773/480 ریال 
به استناد مهریه مندرج در سند ازدواج شماره 9368 علیه شما اجرائیه صادر نموده و پرونده اجرائی به کلاسه 9900081 در این اداره 
تشکیل شده و طبق گزارش مورخ 1399/02/09 مامور، محل اقامت شما به شرح متن سند شناخته نشده ، لذا بنا به تقاضای بستانکار 
طبق ماده 18 آئین نامه اجرا مفاد اجرائیه فقط یک مرتبه در یکی از روزنامه های کثیرالانتشار محلی آگهی می شود چنانچه ظرف مدت 
ده روز ازتاریخ این آگهی که روز ابلاغ محسوب می گردد، نسبت به پرداخت بدهی خود ننمائید، عملیات اجرائی جریان خواهد یافت. 

99/52 م/الف-تاریخ انتشار : 1398/02/18
مریم چمنی-رئیس اداره اجرای اسناد رسمی بندرعباس

آگهی اخطار ماده 101
بدینوسیله به فهیمه فرحمندیان نام پدر: عبدالرسول شماره ملی :5379667643  شماره شناسنامه : 2946 محل صدور : فین به نشانی: بندرعباس 
در خصوص پرونده اجرایی کلاســه 9600002، له بانک پاســارگاد علیه شرکت برج سازان ساحلی روزبه و غیره ن با توجه به اینکه در گزارش 
کارشناس مورخ 96/9/19 ارزش پارکینگ اختصاصی پلاکهای 1075/66 و 1075/1 در بخش : یک بندرعباس که در قبال قرارداد بانکی شماره 
4-115827-200-1801 بازداشت و پس از طی تشریفات قانونی به موجب صورتجلسه مزایده مورخ 97/7/4 به بستانکار واگذار گردید که در 
از قلم افتاده حسب اعلام برنده مزایده و حسب استعلام اداره ثبت متبوعه درخصوص وجود پارکینگ اختصاصی پلاکها فوق الذکر طبق گزارش 
مورخ 98/12/26 کارشناس رسمی دادگستری ارزرش دو پارکینگ اختصاصی پلاک های فوق ا لذکر جمعا به مبلغ 700/000/000 ریال ارزیابی 
گردیده. لذا چنانچه به مبلغ ارزیابی پلاک مذکور معترض می باشید، اعتراض کتبی خود را ظرف مدت پنج روز ازتاریخ ابلاغ این اخطاریه به ضمیمه 

فیش بانکی دستمزد کارشناس تجدید نظر به مبلغ 7/875/000 ریال به دفتر این اجرا تسلیم نمایید. ضمناً به اعتراضی که خارج از موعد یا فاقد فیش بانکی دستمزد کارشناس 
تجدیدنظر باشد ترتیب اثر داده نخواهد شد .ضمناً در صورت قطعیت ارزیابی پارکینگ فوق به برنده مزایده انتقال اجرایی خواهد شد .99/57 الف-تاریخ انتشار : 1398/02/18

مریم چمنی-رئیس اداره اجرای اسناد رسمی بندرعباس

قوه قضائیه 
سازمان ثبت اسناد و املاک کشور 

اداره کل ثبت اسناد و املاک هرمزگان

قوه قضائیه 
سازمان ثبت اسناد و املاک کشور 

اداره کل ثبت اسناد و املاک هرمزگان

آگهی مزایده عمومی
 اتحادیه تعاونیهای مسکن پرتو بنای قشم

اتحادیه تعاونی های مسکن پرتو بنای قشم در 
نظر دارد شش دانگ یک قطعه زمین به مساحت 
228 متر مربع واقع در میدان پلیس شــهرک 
نریمان پلاک 669 دارای مبایعه نامه شماره 934 
/ق م/83 از طریق مزایده عمومی بفروش برساند 
 از متقاضیان شــرکت درمزایده دعوت به عمل 
مــی آید ظرف مــدت 7 روز ازتاریخ درج آگهی 
جهت دریافت اوراق مزایده به آدرس زیر مراجعه 

نمایند.
شرایط:

1- مبلغ پایه هر متر زمین 1/700/000 تومان که 
کل مبلغ پایه 387/600/000 تومان می باشد.

2- هزینه درج آگهی و کارشناســی و محضر به 
عهده برنده مزایده می باشد .

3-تعاونی در رد یا قبول پیشنهادات حاصله مختار 
می باشد .

4- آخرین مهلت شــرکت در مزایده در پایان 
 وقت اداری روز ســه شنبه مورخ 1399/02/23 

می باشد .
5- به پیشــنهاداتی که بعد از مهلت مقرر ارائه 

گردد ترتیب اثر داده نخواهد شد .
6-  زمان بازگشایی پاکتها روز چهارشنبه تاریخ 

1399/02/24 ساعت 11 می باشد .
آدرس : قشــم خیابان ولیعصــر )عج( – جنب 
اداره پست- ســاختمان مرزنشینان -طبقه دوم 
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سرویس شهرستان// جناح از شهرهای 
جنوبی ایران در پســکرانه های خلیج 

فارس می باشد. 
   در بســتر تاریخ این شهر به عنوان یک 
شهر تجاری شناخته شــده است. اقتصاد 
جناح در بســتر تاریخ از طریق تجارت، 
کشــاورزی و دامداری تامین می گردیده 
اســت. اما رویــه غالب در شــهر جناح 
 بــا تجارت بوده اســت. تجار این شــهر 
انســان های اندیشمند و بســیار فکوری 
بودند که می توانســتند در شــرایط متعدد 
تجــارت خود را ادامه دهند. شــهر جناح 
یک شهر محصور شده در کوه و حصارهای 
 طبیعــی نبوده و همــواره اقــوام مهاجم 
می توانستند در بسیاری از ایام شهر را مورد 
غارت قرار دهند. چون شهر کاملا در دشت 
قرار گرفته است و از هر طرف امکان ورود 
به شهر وجود دارد. از سوی دیگر تجارت و 
ایجاد تجارتخانه نیاز به امنیت داشته است. 
لذا تجار جناحی در بســتر زمان یاد گرفته 
بودند که به چه صورت با عدم امنیت که گاها 
به وجود می آمد، سازگاری داشته باشند. 
 راه خور جناح نیز گاها می توانست برای 

کاروان ها نا ایمن باشد. 
    امــا رویــه کلــی ایــن بــود کــه به 
 شــیوه های متعدد از مسیرهای کاروانی و 
تجارتخانه ها در شهر محافظت می گردید. 
سیاست تجاری تجار جناح همواره باعث 
می گردید که تجارت در شهر جناح امتداد 
پیدا کند. این تجار شــناخت خوبی نسبت 
به بازارهای تجاری داشتند. به خوبی آگاه 
بودند کــه چه کالای در کدام بازار خریدار 
خوبــی دارد و به چه شــیوه می توان این 
کالاها را با کاروان های تجاری رد و بدل 
نمود. اعتماد و اعتبار تجار جناحی در بستر 
تاریخ همواره مثال زدنی بود و به عبارتی 

 شم تجاری خوبی داشتند. این نوشتار که با 
حمایت های فرهنگی شورای اسلامی شهر 
جناح و شهردار فرهنگ دوست و کوشای 
این شهر جناب آقای مهندس محمد جلالی 
به رشــته تحریر در می آیــد در نظر دارد 
سیاســت های تجاری تجــار جناحی را 
مورد واکاوی قرار داده و چگونگی تشکیل 
طبقه تجار را در شهر جناح بررسی نماید.

تجارت در شهر جناح همواره شیوه غالب 
امرار معاش مردم بوده است. 

   امتــداد تجارت در جناح باعث شــکل 
گیــری طبقه تجــار در جنــاح گردید و 
خاندان هایی در جناح هســتند که نســل 
اندر نســل تاجر بوده اند و فرزندان تجار 
قدیمــی هم فنون تجــارت را به فرزندان 
خود منتقل می نمودند و به عبارتی تجربه 
 پدران در امر تجارت به فرزندان نیز منتقل 
می گردیــد و کودکان خانواده از ســنین 
پایین در امر تجارت و چگونگی نشســت 
و برخاست با تجار بزرگ تجربه کسب می 
کردند. برخی از تجار جناحی وجود داشتند 
 که از ســارقان و قطــاع الطریق هم تاجر 
می ســاختند و به آن ها شیوه تجارت را 
یاد می دادند تا دست از راهزنی برداشته و 
به امر تجارت بپردازند. در مصاحبه ای که 
با جناب آقای منوچهر شرفایی در ارتباط 
با سیاســت تجاری تجار قدیم شهر جناح 

صورت گرفت.
    ایشــان از مرحــوم حاجی محمد علی 
رضایــی از تجار معروف شــهر جناح و 
منش تجاری ایشــان نام برد و مساله ای 
را در ارتبــاط با این تاجــر بزرگ جناح 
بیــان نمود که در نوع خــود جالب توجه 
می باشــد. ایشان عنوان داشتند که در یک 
شــب ســارقان و قطاع الطریق به منزل و 
تجارتخانــه آن مرحوم حاجی محمد علی 

رضایی برای غارت خانه و تجارتخانه اش 
می روند و به صراحت به او عنوان نمودند 
که آمده اند تــا خانه اش را غارت کنند و 
تمام اجناس تجاری را ببرند. او نیز تسلیم 
شــده و عنوان می دارد که ایرادی ندارد، 
فقط هر چیزی را که می خواهند بردارند، 

در لیســتی بنویسند. رئیس 
موافقت   سارقین 

می کند  

مــی گوید ما 
داریم  را  اجنــاس   که 

می بریــم دیگر لیســت اجناس به 
 چه کار شــما مــی آید، ولی مــا برایت 

می نویسیم. 
   وقتی ســارقین تمام اجناس را بار می 
زنند که ببرند به آن ها پیشــنهاد می دهد 
که این اجناس در جهرم خریداران خوبی 
دارد و اگر اجنــاس را در جهرم فروختید 
 بــه جایــش اجناســی را برایشــان نام 
می برد که برای او بیاورند و او از ایشــان 
این اجناس را خریــداری می کند. رئیس 
ســارقین به حاجی محمد علی عنوان می 
کند که به شما چه ارتباط دارد که ما اجناس 

را در کجا و به چه فردی بفروشیم. 
دور  جناح  از  وقتی  اما 

به  گردنــد،  می 
پیشنهاد 

حاجی محمد علی فکر می کنند و ســپس 
بــه جهرم رفته و اجناس را می فروشــند 
 و اجناســی کــه حاجی محمــد علی به 
آن ها پیشــنهاد داده بود برای او از جهرم 
خریــداری نمــوده و برایش بــه جناح 
مــی آورند و پــس از مدتی مــراودات 
 تجــاری، دوســتی بین آن هــا حاصل 
 می گردد و حاجی محمد علی لیست را به 
آن ها نشــان می دهد که در فلان شب این 
اجناس را شما از متزل بنده سرقت کردید 
و هزینــه آن این مبلغ می شــود. رئیس 

سارقین که در حال 
 حاضر از بابت تجارت 
ســرمایه ای بــه هم زده 
هرینه  و  نمــوده  قبــول  بود، 
 را بــه حاجی محمد علــی پرداخت 

می کند.
    مــدت زمانــی می گــذرد و مراودات 
تجاری بین آن هــا همچنان ادامه پیدا می 
نماید. راهزنان که دیگــر راهزنی را ترک 
نموده و با سیاســت های تجاری حاجی 
محمد علی، تبدیل به تجار معروفی شــده 
داســتان چگونگی شروع تجارت  بودند، 
خــود را برای فرزندان خــود تعریف می 
نماینــد. روزگاری می گــذرد و در یک 
 زمانی اقوام حاجی محمد علی گذرشان به 
 یک عروسی در منطقه ای که آن تجار زندگی 
می کردند، می افتد. مســئول عروســی از 

جناحی ها می پرســد که شما 
اهل کدام منطقه بوده و 
برای چه کاری 
این  بــه 

شهر 

ن  مــکا
آید. آمــده 

وقتــی کــه عنوان 
کنند اهل جناح هســتند، عنوان می دارد 
که حاجی محمد علی رضایی را در جناح 
می شناســند، جناحی ها عنوان می دارند 
که از نزدیکان حاجی محمد علی هســتند 
و با گفتن این عبــارت پذیرایی مفصل از 
آن ها توسط صاحب عروسی می گردد و 
داستان پدران خود را که چگونه از راهزنی 
 با سیاســت های تجــاری حاجی محمد 
 علی بــه تجارت روی آوردنــد را بازگو 
می کنند.   این عبارات بیان گردید تا نشان 
داده شود تجار جناحی به قدری در کارهای 
تجاری تبحر داشتند که می توانستند منش و 
 سیاست تجارت را به دیگران یاد داده و از 

قطاع الطریق هم تاجرانی فعال بسازند. 

سیاست  های  تجاری تجار جناحی در بستر تاریخ

M. hassannia1354 @ gmail.com 

دکتر محمد حسن نیا /دریا
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   در مناطق مختلف کشــور و دنیا اینگونه اســت 
 که فاضلاب از طریق شــبکه جمــع آوری فاضلاب 
جمع آوری شده و پس از تصفیه در حوزه های مختلف 
از جمله فضای سبز، تغذیه دشت ها، صنایع و... مورد 
استفاده قرار می گیرد؛ اما در استان گرمسیری مانند 
هرمزگان که دو دهه با خشکسالی دست و پنجه نرم 
کرده و ارزش آب را بایستی بیشتر مدنظر قرار داد واز 
تمام ظرفیت ها استفاده نمود؛ اما از یک طرف فاضلاب 
همچنان به دریا می ریزد و فاضلاب در بیشتر محلات 
حاشیه ای و بافت های فرسوده در کوچه ها روان است 
و به منبع آلودگی و بیماری تبدیل شــده است و از 
طرفی دیگر همچنان بخش زیادی از فضای سبز با آب 
شرب تصفیه شده آبیاری وصنایع هم از آبشیرینکن 

یا آب شهری استفاده می کنند.
   زمانــی که بــا متولیان مربوطه در ایــن حوزه صحبت 
می کنیم، مســئولان اجرای طرح های شبکه جمع آوری 
فاضــلاب عنــوان می کنند کــه تصفیه خانــه فاضلاب 
بندرعبــاس در زمانی که طراحی شــده بــود، بگونه ا ی 
طراحی شــده کــه فاضلاب وارد دریا شــود واســتفاده 

دیگری برای آن درنظرگرفته نشــده بود و از طرفی دیگر 
در خصوص عدم اجرای  شــبکه جمع آوری فاضلاب در 
محلات حاشیه ای و بافت های فرسوده هم گفته می شود 

که تا بازگشایی معابر اجرا نشود، نمی توانیم شبکه را اجرا 
کنیم. حتی در برخی مناطق که شــبکه اجرا شده است، اما 
به دلیل وضعیت محله و پســتی بلنــدی ها و کوچه های 

پیچ در پیچ و... حتی برخی از ســاکنان نتوانســته اند از 
انشعاب فاضلاب بهره مند شوند.از طرفی دیگر بازگشایی 
معابر در این مناطق بصورت لاک پشــتی و به کندی پیش 
 می رود و همین موضوع باعث شــده اســت که شــبکه 
جمع آوری فاضلاب اجرایی نشده و فاضلاب ها همچنان 
در کوچه های محلات حاشــیه ای و بافت های فرسوده 

روان باشد.
  گلایه های مردم

    بارهــا که برای تهیه گزارش از محلات حاشــیه ای و 
بافت های فرســوده بندرعباس رفته ام، به عینه مشاهده 
 کــرده ام کــه کودکانــی در حال بــازی در خــور و یا 
فاضلاب های روان کوچه ها با چوب و... هستند و گاهی 
داخل آب فاضلاب می روند وبیرون می آیند و می خندند 
و خودشــان لذت می برند. در محله شان پارک و... وجود 
ندارد وآنها در فاضلاب های همین کوچه ها بازی می کنند. 
برخی از خورها هم مرتب لایروبی نمی شوند و باعث می 
شود بوی متعفن از آن متصاعد شده و مانند خورگورسوزان 
که آسایش را از همســایگان خور می رباید و یا خوری 
مانند نخل ناخدا که بخشــی از آن هنوز سنگ بست نشده 

است و وضعیت بسیار نامناسبی دارد وساکنان این محلات 
بســیار از وضعیت موجود ناراضی بــوده و پیگیری های 
 شان برای رفع مشکلات و نواقص موجود در محلات هم 

بی نتیجه مانده است. 
  دولت، صنایع و خیرین حمایت کنند

   کوچه ها در محلات آنقدر تنگ و تاریک است که بخش 
زیــادی از کوچه ها حتی دو نفر هم نمــی توانند از کنار 
هم بگذرند وبرخی کوچه ها به پاتوق معتادان تبدیل شده 
است و از طرفی دیگر خودروهای آتش نشانی، آمبولانس، 
پلیس، حمل زباله و... نمی توانند از این کوچه ها گذر کنند 
که نیازمند بازگشایی هستند ونیاز است مسئولان کشوری، 
صنایع و خیرین در این حوزه مشــارکت داشــته باشند تا 

سلامتی ساکنان به مخاطره نیفتد. 
 ورود فاضلاب به دریا

   این فاضلاب های خام وارد دریا شــده و دریا و ساحل 
را آلوده می کند و محیط زیســت دریایی را نیز آلوده کرده 
که متولیان زیست محیطی نیز در این حوزه سکوت اختیار 
کرده اند وتاکنون واکنشــی را رســانه ها شاهد نبوده اند. 
ساکنان محلات حاشیه ای از وضعیت فاضلاب هایی که در 
محلات شــان رها شده است، گلایه دارند وبارها اعتراض 
شــان را هم عنوان کرده اند؛ ولی مسئولان چاره ای برای 
رفع این چالش زیست محیطی و بهداشتی نمی اندیشند که 
منجر به شیوع بیماری های گوارشی، رماتیسمی، آلرژی و 
آسم و... شده است که از این شرایط هم بسیار گلایه مندند. 

  رماتیسم و بیماری های گوارشی
   یکی از ســاکنان محله چاهستانی ها که 15 سال در این 
محله زندگی کرد و از ســه ســال پیش توانستند در خانه 
مســکن مهرشان ساکن شــوند، می گوید: بدلیل اینکه در 
ایــن محله فاضلاب در کوچه ها رها بود و آب باران وارد 
اتاق های مان هم می شــد و دیوار خانه های مان شوره 
زده بود، با درد مفاصل و رماتیسم و همچنین آلرژی مبتلا 
شدم که هنوز آثارش پابرجاست و درمان نشدم و تا آخر 
عمر باید بسوزم وبسازم. همســایگان و بیشتر اهالی این 
مشــکلات را داشتند. برای رفع مشکلات اینگونه محلات 
مســئولان اقدامی نمی کنند.قشــر فقیر ومحروم جامعه 
 در خانه هایی فرســوده و غیرایمــن در محلات زندگی 
می کننــد وبخاطر این وضعیت بایســتی هزینــه دارو و 
درمــان زیادی هم پرداخت کننــد وبطور کامل هم درمان 
نمی شــوند. کودکان ساکنان این محلات هم بیشتر اوقات 
 بخاطر شرایط غیربهداشتی محله و دیر جمع شدن زباله و 
 فاضلاب هایی که جلوی خانه ها جاری است، بیمار می شوند. 
ســال ها از این وضعیت می گذرد و محلات هیچ تغییری 
نمی کنند. الان در همین محله قرار بود چهار خیابان احداث 

شــود که فقط یکی را ساخته اند وهنوز تمام نشده و پیاده 
رو و... هم ندارد. اگر در محلات خیابان کشــی می شــد، 
وضعیت تغییر می کرد که متاســفانه کسی به فکر محلات 
محروم نیست. نمی دانیم این ثروت ودرآمد شهر بندرعباس 
به کجا می رود که محلات اینگونه هستند ومسئولان کاری 
نمی کنند؟ آیا حق مردم بندرعباس، زندگی در این شرایط 
ســخت وبا این مشــقات  ودر کنار فاضلاب در محلات 

حاشیه ای است؟ 
  کوچه های شهناز 

  یکــی از اهالی شــهناز هــم می گوید: در این ســه 
 چهار سال بیشــتر کوچه های محله آسفالت و آبراهه در 
کوچه ها ســاخته شــد. اما چــون طــرح فاضلاب در 
کوچــه اجرا نشــده و مردم انشــعاب ندارنــد، همچنان 
فاضــلاب در کوچه ها رهاشــده اســت وباعث خراب 
شــدن آســفالت کوچه ها، جمع شدن آشــغال و موش 
 و حشــرات و... شــده اســت. قرار بــود در محله طرح 
لاین بندی وبازگشــایی معابر انجام شود که تاکنون خبری 

از این طرح نیست. 
  چهل سال تغییری نکرده

   برخی از ساکنان کوی ملت، شیراول، درخت سبز، کمربندی 
و... بندرعباس هم می گویند که از سی چهل سال قبل در 
 این محلات زندگی می کنند، اما روزبه روز شرایط بهداشتی 
 محــلات شــان بدتر شــده و فاضلاب هــا همچنان در 
کوچه های شــان روان است و برای کانال کشی و اجرای 
طرح شبکه فاضلاب، بازگشایی معابر اقدامی نشده و فقط 
وعده شــنیده ایم. چرا استاندار، فرماندار، شهردار، شورای 
شهر و... برای رفع مشکلات این محلات اقدامی نمی کنند؟ 
آیا مسئولان خودشان حاضرند در چنین شرایطی زندگی 
کنند که این محلات را فراموش  کرده اند واقدام نمی کنند؟  
آیا حاضرند فرزندان خودشان در کنار این فاضلاب های 
روان بنشــینند، بازی کنند و بروند داخلش؟ آیا حاضرند 
نظاره گر باشــند که فرزندان شــان بخاطــر این وضعیت 
غیربهداشــتی محلات بیمار شــوند؟ آنها خواستار اتخاذ 

تدابیری جهت رفع مشکلات این مناطق هستند. 
  محله سنگ کن

   ســاکنان محله ســنگ کن بندرعباس هــم می گویند: 
آیا دولت می تواند بگوید که در این شــهر محلاتی مانند 
ســنگ کن وجود دارد که هنوز کوچه هایش خاکی است 
ودر بارندگــی آب خور و محلــه وارد خانه های اهالی 
می شــود وفاضلاب همچنان در کوچه ها رها هســتند. 
نباید فکری بــرای این محلات کرد؟ ایــن درد را به چه 
کســی بگوییم؟ حالا بماند کــه در این محلــه نانوایی، 
 مدرســه، امکانات و... وجود ندارد و محله به محل تخلیه 
نخاله های ساختمانی، انبار ضایعاتی و.... تبدیل شده است 
و مسئولان حتی به محله نمی آیند تا وضعیت خورها و... 
را از نزدیک ببینند وچاره ای بیندیشند. معلوم نیست تا کی 
باید این شرایط ادامه داشــته باشد و مسئولان فقط نظاره 

گر باشند؟ 
  درخواست شهروندان

  شــهروندان و ساکنان محلات حاشــیه ای و بافت های 
فرســوده بندرعباس انتظــار دارند، مســئولان برای رفع 
مشکلات محلات چاره اندیشی نمایند تا سلامت ساکنان 

بدلیل فاضلاب روان در کوچه ها و... ذبح نشود.

سرویس شهرستانها : سعیده دبیری نژاد
سرویس جنوب کشور: امین زارعی

سرویس اجتماعی و حوادث: علی زارعی

بدلیــل اینکــه در ایــن محلــه فاضــاب 
 در کوچــه ها رها بــود و آب بــاران وارد 
 اتــاق هــای مان هــم مــی شــد و دیوار 
خانــه های مــان شــوره زده بود، بــا درد 
مفاصل و رماتیسم و همچنین آلرژی مبتا 
شدم که هنوز آثارش پابرجاست و درمان 

نشدم و تا آخر عمر باید بسوزم وبسازم
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کودکان همچنان در کنار فاضلاب محلات  می خوابند

بازگشایی لاک پشتی معابر تهدیدی برای سلامت ساکنان 

عکس و گزارش علی زارعی/ دریا

daryaz           @gmail.com1359

کودکان ساکنان این محلات هم بیشتر اوقات بخاطر شرایط غیربهداشتی محله و دیر جمع شدن زباله و فاضلاب هایی که جلوی خانه ها جاری است، بیمار می شوند

آیــا دولت می تواند بگوید که در این 
شــهر محاتی مانند ســنگ کن وجود 
دارد که هنوز کوچه هایش خاکی است 
 ودر بارندگــی آب خــور و محله وارد 
خانه هــای اهالی می شــود وفاضاب 
همچنــان در کوچه ها رها هســتند. 

نباید فکری برای این محات کرد؟ 

مسیر تردد خودرویی و ساکنان از میان خورها

روئیدن درختچه و نیزار در خورها

همزیستی زباله در کنار فاضاب های روان محات

خورهایی که حتی لایروبی چندانی هم نمی شوندفاضاب روان از دل کوه در محات راه خود را بازمی کنندجوی های فاضاب روان همچنان جایگزین کانال کشی و شبکه جمع آوری فاضاب 

 کوچه هایی که فقط محل عبور فاضاب هستند


